

### **Cooperation between Canada and the Free State of Saxony**

For several years now, Canadian universities have been cultivating bilateral relations with universities in the Free State of Saxony. In 1996, the Universität Leipzig and Carleton University in Ottawa signed an agreement on cooperation in all fields of research, the exchange of faculty and students, and the exchange of scientific literature.

In addition, the Technische Universität Chemnitz and the TU Bergakademie Freiberg undertake collaborative research projects in cooperation with the University of Alberta in Edmonton.

The possibilities for further strengthening and expanding scientific contacts, especially with the Province of Alberta, are currently being explored.

d'enseignement supérieur suivants : entre le Centennial College of Applied Arts and Technology à Scarborough et la Fachhochschule für Wirtschaft (école supérieure de sciences économiques appliquées) ; entre le Nova Scotia College of Arts and Design, à Halifax, le Emily Carr Institute of Art and Design, à Vancouver, et la Kunsthochschule Berlin-Weißensee (école supérieure d'arts appliqués de Berlin-Weißensee).

### **La coopération entre le Canada et l'État libre de Saxe**

Depuis quelques années maintenant, des universités canadiennes entretiennent des liens de coopération bilatérale avec des établissements d'enseignement supérieur de la Saxe. En 1996, l'Université Leipzig et la Carleton University d'Ottawa ont signé un accord de coopération pour la recherche dans tous les secteurs, l'échange d'enseignants et d'étudiants, ainsi que l'échange de littérature scientifique.

La University of Alberta, à Edmonton, mène également des projets de recherche avec la Technische Universität Chemnitz et la TU Bergakademie Freiberg.

On étudie actuellement les moyens d'intensifier et d'élargir les contacts scientifiques, notamment avec la Province de l'Alberta.